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PROTOKÓŁ NR V/LIX/18 

z LIX SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

V KADENCJI 
 

(18.10.2018 r. – Sala nr 8, Międzynarodowe Centrum Kongresowe w Katowicach 

Plac Sławika i Antalla 1) 

 

1. Otwarcie sesji – [godz. 15
40

 – radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący 

Sejmiku] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Spośród 45 Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego w dzisiejszej sesji, 

zwołanej na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o 

samorządzie województwa, uczestniczy zgodnie z aktualnie podpisaną listą 

obecności 25 Państwa Radnych. Stwierdzam zatem prawomocność obrad i 

otwieram LIX sesję Sejmiku Województwa Śląskiego V kadencji ! Witam 

wszystkich Państwa, w pierwszej kolejności witam Zarząd Województwa 

Śląskiego, w tym wypadku na czele z Panem Marszałkiem Stanisławem 

Dąbrową i z Panem Marszałkiem Gramatyką. Serdecznie witam Panią 

Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz. Serdecznie witam Pana Sekretarza 

Krzysztofa Dzierwę. Witam serdecznie Państwa Dyrektorów wydziałów 

Urzędu Marszałkowskiego oraz jednostek organizacyjnych Urzędu 

Marszałkowskiego. Witam serdecznie Państwa Radnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Szanowni Państwo ! Z uwagi na to, że będą 

przedkładane projekty uchwał do głosowania, będzie prowadzona procedura 

głosowania, a nie mamy urządzeń do głosowania w systemie, dlatego też jako 

osoby, które będą wspierać mnie w liczeniu głosów proszę Panią Beatę Kocik, 

Panią Halinę Biedę … Szanowni Państwo ! Punkt drugi porządku dziennego…  

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LVI i LVII sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2019 (druk V/844). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

projekt budżetu obywatelskiego Województwa Śląskiego (druk V/845). 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom pełniącym stanowiska 

kierownicze w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Województwo Śląskie (druk V/840). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/38/6/2009 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 20 maja 2009 roku w sprawie przyjęcia 

Zasad rozliczania obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla 

których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 

szkolnego, oraz zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w 

kształceniu zaocznym i w systemie kształcenia na odległość, a także 

określenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

szkół niewymienionych w ust. 3 art. 42 Karty Nauczyciela (druk V/841). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk V/847). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2018 rok (druk V/848). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2018 rok (druk V/849). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej „Repty” Górnośląskie 

Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka z siedzibą w Tarnowskich 

Górach umowy dzierżawy pomieszczeń, na czas oznaczony 10 lat (druk 

V/843). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorowi publicznego 

transportu zbiorowego zadań własnych Województwa Śląskiego (druk 

V/846). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg 

wojewódzkich nr 906, 907, 911, 912, 913, 408, 901, 925, 921, 902, 934, 903 

na terenie Województwa Śląskiego (druk V/842). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany obszaru 

i granic Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii (druk V/839). 

15. Informacja Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego 

o oświadczeniach majątkowych Radnych Sejmiku oraz Marszałka 

Województwa Śląskiego o oświadczeniach majątkowych pracowników 

samorządowych. 

16. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

17. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

18. Zamknięcie sesji Sejmiku. 
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- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – informuję Państwa, 

że w dniach 10 i 17 października Zarząd Województwa przesłał dodatkowe 

projekty uchwał w sprawach: zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2018 

rok – projekt uchwały w tym zakresie otrzymaliśmy na druku V/850 i ta 

zmiana zgodnie z procedurami obowiązującymi będzie głosowana. Następnie 

otrzymaliśmy projekt dotyczący zmiany uchwały Sejmiku z dnia 23 kwietnia 

2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie dofinansowania ze 

środków PFRON do realizacji robót budowlanych w obiektach służących 

rehabilitacji osób niepełnosprawnych, realizacja których przekracza 1 rok 

budżetowy. Projekt uchwały dostaliśmy na druku V/851 – i ten projekt w 

sensie wprowadzenia do porządku dziennego będzie także musiał być 

przegłosowany – oraz dostaliśmy projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2018-2030 

na druku V/852, który zastąpi pierwotnie proponowany do obrad druk o 

numerze V/847. Projekt dotyczący zmian w budżecie proponuję umieścić w 

obecnym punkcie 9, natomiast uchwałę w sprawie dofinansowania ze środków 

PFRON jako ostatnią w ciągu uchwał, czyli po obecnym punkcie 14. Po 

dotychczasowym punkcie 15 proponuję umieścić Informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych Województwa Śląskiego za rok szkolny 

2017/2018, którą otrzymaliście Państwo mailem oraz na płytkach CD. Ten 

punkt, wprowadzenie tego, wymaga także głosowania. Ponadto przypominam, 

że otrzymaliście Państwo rozszerzone uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia Programu współpracy samorządu województwa śląskiego z 

organizacjami pozarządowymi województwa śląskiego oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2019. Otrzymaliśmy ten materiał na druku V/844 i tenże 

punkt nie podlega głosowaniu w zakresie wprowadzenia do porządku 

dziennego. Przypomnę, że zmiany porządku obrad wymagają bezwzględnej 

większości głosów ustawowego składu Sejmiku, zgodnie z art. 21 ust. 2 

ustawy o samorządzie województwa. Czy są inne propozycje zmian w 

porządku obrad ? … Nie widzę ! W związku z tym przystępujemy do 

głosowania i tutaj będę Panie prosił o aktywność żeby liczyć głosy… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2018 rok (druk V/850): 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr V/51/4/2018 Sejmiku Województwa Śląskiego 
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z dnia 23 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie 

dofinansowania ze środków PFRON do realizacji robót budowlanych 

w obiektach służących rehabilitacji osób niepełnosprawnych, realizacja których 

przekracza 1 rok budżetowy (druk V/851): 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad Informacji o stanie 

realizacji zadań oświatowych Województwa Śląskiego za rok szkolny 

2017/2018: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LVI i LVII sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2019 (druk V/844). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

projekt budżetu obywatelskiego Województwa Śląskiego (druk V/845). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom pełniącym stanowiska 

kierownicze w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Województwo Śląskie (druk V/840). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/38/6/2009 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 20 maja 2009 roku w sprawie przyjęcia Zasad 

rozliczania obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 

ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, 

oraz zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu 

zaocznym i w systemie kształcenia na odległość, a także określenie 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 

niewymienionych w ust. 3 art. 42 Karty Nauczyciela (druk V/841). 



5 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk V/852). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2018 rok (druk V/848). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2018 

rok (druk V/850). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2018 rok (druk V/849). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej „Repty” Górnośląskie 

Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka z siedzibą w Tarnowskich 

Górach umowy dzierżawy pomieszczeń, na czas oznaczony 10 lat (druk 

V/843). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorowi publicznego 

transportu zbiorowego zadań własnych Województwa Śląskiego (druk 

V/846). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg 

wojewódzkich nr 906, 907, 911, 912, 913, 408, 901, 925, 921, 902, 934, 903 

na terenie Województwa Śląskiego (druk V/842). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany obszaru 

i granic Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii (druk V/839). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/51/4/2018 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 23 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na przyznanie dofinansowania ze środków PFRON do realizacji 

robót budowlanych w obiektach służących rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, realizacja których przekracza 1 rok budżetowy (druk 

V/851). 

17. Informacja Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego 

o oświadczeniach majątkowych Radnych Sejmiku oraz Marszałka 

Województwa Śląskiego o oświadczeniach majątkowych pracowników 

samorządowych. 

18. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Województwa Śląskiego 

za rok szkolny 2017/2018. 

19. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

20. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

21. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołów z LVI i LVII sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LVI sesji Sejmiku: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LVII sesji Sejmiku: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019 (druk V/844): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie do projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! … Przypominam 

Państwu, że otrzymaliśmy rozszerzone uzasadnienie do projektu tej uchwały. 

Proszę o opinię Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia 

pozytywna … oraz innych komisji, jeśli opiniowały to proszę o informację … 

inne komisje nie… Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie porządku dziennego ? … Proszę uprzejmie ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie i Panowie Radni ! Zadaniem priorytetowym tego 

programu jest wzmacnianie społeczeństwa obywatelskiego i ponieważ jak 

większość z nas wie mamy za niedługo wybory – moja sugestia jest taka żeby 

korzystając z tego programu uhonorować gminę, w której frekwencja 

wyborcza będzie największa. Ponieważ różnie można ocieniać społeczeństwo 

obywatelskie, ale myślę, że właśnie frekwencja wyborcza to jest taki bardzo 

prosty, mierzalny mechanizm i stąd moja sugestia, że oczywiście będzie to 

realizował być może następny skład, ale żeby – oczywiście biorąc te zapisy, 

które tutaj są – mieć na uwadze, że taka sugestia jest i żebyśmy do tematu 

wrócili, czy wrócili Państwo po wyborach. Tak jak powiedziałem frekwencja 

nasza wyborcza nadal budzi wiele zastrzeżeń, można różnie mierzyć 

aktywność obywatelską, organizacjami pozarządowymi, ale nic lepiej nie 

odzwierciedla aktywności jak frekwencja wyborcza. 
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- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – ja rozumiem, że to 

jest nie bezpośrednio, ale w nawiązaniu do projektu uchwały taki apel na 

przyszłość… 

 

- radny Jan Kawulok –…tak jak mówię, to jest nasza sesja przedwyborcza, 

więc trudno by to dzisiaj było jakby obiecywać, ale chyba wszyscy 

jednogłośnie się zgadzają Państwo Radni, że jest to jakaś forma, którą 

moglibyśmy samorząd uhonorować. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – przyjmujemy ten 

wniosek. Zostanie oczywiście zapisany w protokole z obrad dzisiejszej naszej 

sesji. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie 

widzę, a zatem możemy przystąpić do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  21 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – jesteśmy na styk. Czy 

wszyscy Państwo podpisali listę ? Bo optycznie widać, że jest nas dużo, a 

jednak jesteśmy na pograniczu kworum… 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt budżetu obywatelskiego Województwa Śląskiego 

(druk V/845): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie do projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! Proszę o 

przedstawienie stanowiska Komisji Statutowo-Regulaminowej … Nie ma 

opinii Komisji Statutowo-Regulaminowej, aczkolwiek komisja zajmowała się 

problemem, nie było kworum, tak ? … Dziękuję ! Komisja Budżetu, Skarbu i 

Finansów ? … Opinia pozytywna. Czy inne komisje zajmowały się projektem 

tej uchwały ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos ? 

 

- radny Jan Kawulok – Panie i Panowie Radni ! Ten projekt, tak jak 

powiedziałem, był omawiany dosyć szczegółowo, mimo że obecność nie 

umożliwiła podjęcia opinii. Natomiast omawiając w tej trójce radnych ten 

projekt stwierdziliśmy, że mamy tutaj takie według nas – i tu byliśmy 

jednogłośni, choć nie było głosowania – pewne błędy, bym powiedział grube, 
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które bardzo utrudnią korzystanie z tych środków. I takie główne punkty to, że 

zadania mogą być realizowane, o charakterze inwestycyjnym i 

infrastrukturalnym, tylko na imieniu Województwa i np. ścieżka rowerowa, 

gdzie jest mienie nadleśnictwa, …dróg, …wód, itd., i nie ukrywam, że 

również obecny przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego się całkowicie ze 

mną zgadzał jak to przedstawiałem. Mówi, że jest to faktycznie jak gdyby 

rozwiązanie niewłaściwe z punktu widzenia realizacji tego, no bo my sobie 

bardzo, bardzo ograniczamy. Drugi zapis odnośnie możliwości występowania 

powiatów. Jeżeli Państwo zdążyli przeanalizować ten dokument, o środki 

mogą się starać grupy powiatów, ale z danego subregionu. I tu zaczyna się 

problem, ponieważ mamy z reguły sąsiadów w regionie, subregionie i poza – 

mówię powiat cieszyński będzie mógł z Bielskiem, nie będzie mógł z 

powiatem pszczyńskim i wodzisławskim, z Jastrzębiem. Oczywiście każdy z 

was sobie może świetnie dopowiedzieć w swoim powiecie z kim będzie mógł, 

a z kim nie będzie mógł. Ja też tu zgłaszałem taką drobną korektę, uważałem, 

że sam podział środków jest jakby zupełnie dopuszczalny, natomiast 

wystarczyło tutaj dopisać, skreślić dwa, czy trzy wyrazy i wtedy jeżeli np. 

występują powiaty z dwóch subregionów żeby proporcjonalnie te środki, te 

limity zdejmować z tego i z tego. Tak, że to są te uwagi, ponieważ poprawka, 

że tak powiem, nie została przyjęta, nie ma żadnych zmian redakcyjnych, no 

nie ukrywam, że osobiście i chyba nasz klub będziemy głosować przeciw, bo 

ten dokument po prostu będzie bardzo trudny do zrealizowania z punktu 

widzenia tej drugiej strony, czyli powiatów, gmin, które faktycznie czekają na 

tego typu dokument. 

 

- Pan Józef Koczar, radca prawny – Szanowni Państwo ! Jeżeli chodzi o 

pierwsze pytanie, proszę Państwa, z przepisów wynika, że jeżeli inwestujemy 

w nieruchomości to z własnością nakładów jest właściciel nieruchomości, stąd 

przyjęcie reguły, że inwestujemy na majątku wojewódzkim powoduje, że nie 

tracimy tych środków, które są zainwestowane w ramach budżetu 

obywatelskiego. Gdyby było inaczej w tym momencie ktoś skorzystałby na 

środkach wojewódzkich. Jeżeli mamy projekty realizowane np. z jednostkami 

samorządu, to myślę, że możemy sobie z tym poradzić choćby korzystając z 

pomocy finansowej, więc jest rozwiązanie, które pozwoli nam sobie z tym 

problemem poradzić. Natomiast przyjęcie innego rozwiązania, czyli dowolne 

inwestowanie w cudzy majątek, mogłoby nas narazić na zarzut 

niegospodarności, stąd ja rozumiem logiczny argument, który tutaj był 

poruszony na posiedzeniu komisji, natomiast mamy pewne ograniczenia 

prawne, które będą nas stawiać w niezręcznej sytuacji. Jeżeli dojdzie do takiej 

sytuacji, że będzie projekt bardzo dla nas ważny, ale np. na innym mieniu, to 

będziemy się starali poszukać jakiejś formuły prawnej przekazania środków, 

być może niekoniecznie w formie budżetu obywatelskiego, ale choćby przez 

pomoc finansową lub inną dopuszczalną konstrukcję prawną. Jeżeli chodzi o 
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drugie zagadnienie, czyli możliwość współpracy powiatów z różnych grup 

powiatów, to chciałem przypomnieć, że budżet zakłada jak gdyby dwa 

sposoby dysponowania środkami z budżetu – jeden to jest na grupę powiatów, 

a drugie to są projekty ogólnowojewódzkie – więc jeżeli będzie miał być 

zrealizowany projekt, który zakłada współpracę dwóch powiatów, ale 

będących w różnych grupach powiatów, to po prostu jest to projekt 

wojewódzki, który będzie mógł realizowany być na tym poziomie. Tak, że 

można także sobie z tym poradzić w ten sposób traktując to jako projekt 

wojewódzki i aplikując na tym poziomie o środki. 

 

- radny Jan Kawulok – Pana Mecenasa akurat nie było na Komisji Statutowej, 

ten temat był bardzo długo dyskutowany. Pamiętajmy, że myśmy w ramach 

budżetu sołeckiego remontowali np. wiaty PKS-u, jakoś nie było z tym 

najmniejszego problemu. Ja nie wiem jak to kto … przecież to już było 

robione w tym roku, więc dlaczego akurat w tym programie to było możliwe 

na mieniu nie własnym ? Więc ja zupełnie nie rozumiem, to samo 

powiedziałem na Komisji Statutowej. No i druga sprawa, Panie Mecenasie, no 

niestety tu pisze wyraźnie odnośnie tych dwóch powiatów: w ramach puli 

wojewódzkiej mogą być zgłaszane zadania służące rozwojowi całego 

województwa, czyli mówię, dwa powiaty sąsiednie, np. Cieszyn i Wodzisław, 

absolutnie nie służy to rozwojowi całego województwa. Nie widzę 

najmniejszych problemów żeby to właśnie przez zmianę dwóch, czy trzech 

wyrazów tutaj usankcjonować i nie szukajmy, że tak powiem, jakiejś wielkiej 

filozofii do prostych spraw, bo tu mi się wydaje, że pewna redakcyjna 

nieścisłość się pojawiła, wystarczyło to leciutko poprawić i każdy powiat z 

każdym mógłby wystąpić. Przecież tu nie chodzi … wszyscy rozumiemy 

potrzebę tego, natomiast mówię – my mamy z reguły więcej sąsiadów niż to 

wynika z pojęcia subregionu. Tak, że ja jeszcze raz podkreślam, że i jeden i 

drugi argument był omawiany na Komisji Statutowej, natomiast komisja w 

trakcie dyskusji wyraziła wolę zmiany tych zapisów. 

 

- Pani Katarzyna Kuczyńska-Budka, Dyrektor Wydziału Dialogu – 

Szanowni Państwo ! My faktycznie pracując, przypomnę, w zespole, w którym 

pracowali przedstawiciele wszystkich klubów Sejmiku, mieliśmy duży 

problem żeby dostosować się z tym czego oczekują nasi mieszkańcy do tego 

gorsetu, który na nas nałożył ustawodawca, a ten gorset wyraźnie mówi o tym, 

że w ramach projektów dotyczących budżetu partycypacyjnego, bo właściwie 

tak powinno się go precyzyjnie nazywać, muszą ze sobą współpracować co 

najmniej dwa powiaty. I ten zapis się znalazł i z tym Pan Radny się zgadzał. 

Jeśli chodzi o to, że Państwo sugerują czy nie zasadne byłoby żeby mogły 

współpracować ze sobą powiaty, które niekoniecznie ze sobą sąsiadują, jak 

wskazywałby ten podział, który zespół wstępnie zaproponował, to oczywiście 

jest to możliwe w ramach puli wojewódzkiej. Nie ma takich przeciwwskazań, 
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ale zgodnie … więc nie wiem skąd się bierze ta wątpliwość, bo oczywiście ta 

współpraca jest możliwa. Jeśli chodzi o porównanie funduszu sołeckiego i 

budżetu obywatelskiego, to mamy dwie różne ustawy i dwie różne konstrukcje 

finansowe tak naprawdę realizacji tych projektów, więc absolutnie też nie da 

się bezpośrednio porównać i oczywiście w funduszach sołeckich są zupełnie 

inne możliwości niż w budżecie obywatelskim. 

 

- radny Zbigniew Przedpełski –…Szanowni Państwo ! Ja może z innych 

przyczyn, które chciałbym również wyartykułować, będę głosował przeciwko 

projektowi tej uchwały. Ja nie ukrywam, że nurtują mnie najwyższej wagi 

wątpliwości odnośnie istnienia podstawy prawnej do podjęcia tej uchwały. Co 

prawda jest tam stwierdzenie, że wchodzi w życie z dniem 17 listopada, ale na 

dzień dzisiejszy ta ustawa nie jest znowelizowana i nie wiem czy koniecznie 

jest to rolą Sejmiku naszej kadencji podejmowanie w dniu dzisiejszym tej 

uchwały. Uważam, że na dzień dzisiejszy według tego stanu nie mamy po 

prostu podstaw prawnych do zajmowania się tematem. 

 

- Pan Józef Koczar, radca prawny – Szanowni Państwo ! Próbując udzielić 

odpowiedzi na pytanie, które Pan Radny Przedpełski zgłosił, chciałem 

wyjaśnić, że przepis ustawy przywołany w podstawie prawnej obowiązuje. 

Natomiast jest taka nietypowa konstrukcja prawna polegająca na tym, że ten 

przepis ma zastosowanie od kadencji, która się rozpocznie po wyborach, ale 

jesteśmy w takiej sytuacji, że jeżeli sejmik tej kadencji … Przepis obowiązuje 

– to po pierwsze – kwestia zastosowania tego przepisu została rozwiązana w 

ten sposób, że uchwała wchodzi w życie z dniem 17 listopada. To jest 

pierwszy dzień nowej kadencji Sejmiku. Stwarza to o tyle komfortową 

sytuację, że Sejmik nowej kadencji od razu ma regulacje prawne, na bazie 

których może działać. Jeżeli uzna za stosowne może je zmienić, natomiast nie 

stawiamy Sejmiku w takiej sytuacji, że chciałby skorzystać z pewnych 

możliwości, a nie ma przyjętej uchwały na poziomie Sejmiku. 

 

- Pani Katarzyna Kuczyńska-Budka, Dyrektor Wydziału Dialogu – jeszcze 

chciałam też Państwu jedną rzecz uświadomić. Oczywiście mają Państwo 

możliwość nie podejmowania tej uchwały dzisiaj, ale wiąże się też to z tym, że 

my na pewno nie zdążymy w tym roku przygotować wszystkich narzędzi, 

które będą potrzebne radnym, mieszkańcom w przyszłej kadencji by ten 

budżet móc realizować, bo po pierwsze musimy zrobić przetarg i wybrać 

narzędzie elektroniczne, które ten budżet będzie obsługiwać. Po drugie – 

musimy przygotować całą kampanię informacyjno-promocyjną, bo jak się 

wszyscy Państwo zgadzali podczas naszych wspólnych spotkań i warsztatów, 

ten projekt związany z edukacją jest absolutnie immanentną częścią budżetu, 

bo musimy naszych mieszkańców poinformować jak, gdzie, kiedy i w jaki 
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sposób mogą korzystać z tego budżetu, więc to też jest bardzo istotna część 

tego projektu. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  21 

przeciw 6 

wstrzym. 3 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom 

pełniącym stanowiska kierownicze w jednostkach oświatowych, dla 

których organem prowadzącym jest Województwo Śląskie (druk 

V/840): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Edukacji, Nauki i Kultury … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! A zatem przystępujemy 

do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  28 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/38/6/2009 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 20 maja 2009 roku 

w sprawie przyjęcia Zasad rozliczania obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 

w poszczególnych okresach roku szkolnego, oraz zaliczania do 

wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym 

i w systemie kształcenia na odległość, a także określenie tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 

niewymienionych w ust. 3 art. 42 Karty Nauczyciela (druk V/841): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 
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Edukacji, Nauki i Kultury … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku dziennego ? … Nie widzę ! A 

zatem przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk 

V/852): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie do projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! Proszę o 

przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … [opinia 

pozytywna]. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie 

porządku dziennego ? … Nie widzę ! W związku z tym możemy przystąpić do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 8 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2018 rok (druk V/848): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie do projektu ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … [opinia pozytywna]. Czy inne komisje 

opiniowały projekt tej uchwały ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku dziennego ? … Nie widzę ! 

Przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 0 
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wstrzym. 9 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa 

Śląskiego na 2018 rok (druk V/850): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Proszę o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu 

i Finansów … [opinia pozytywna]. Czy inne komisje opiniowały projekt tej 

uchwały ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie projektu tej uchwały ? … Nie widzę ! A zatem możemy przystąpić 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  22 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2018 rok 

(druk V/849): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … oraz Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! W związku z tym przystępujemy do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej „Repty” 

Górnośląskie Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka 
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z siedzibą w Tarnowskich Górach umowy dzierżawy pomieszczeń, 

na czas oznaczony 10 lat (druk V/843): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Proszę o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … opinia pozytywna … oraz poproszę o opinię Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna … Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku dziennego ? 

 

- radny Zbigniew Przedpełski –…Szanowni Państwo ! Chciałem zauważyć, że 

podjęcie tej uchwały dotyczy wydzierżawienia na 10 lat, to jest okres 

stosunkowo znaczący i podejmujemy to na 3 dni przed wyborami 

samorządowymi. Czy nie można by już poczekać miesiąc z wyrażeniem tej 

zgody, żeby ten albo ewentualnie następujący właściciel z niej skorzystał ? 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu 

Radnemu za wypowiedź. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w 

tym punkcie porządku dziennego ? … Nie widzę ! W związku z tym 

przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 1 

wstrzym. 8 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorowi 

publicznego transportu zbiorowego zadań własnych Województwa 

Śląskiego (druk V/846): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku dziennego ? 

… Nie widzę ! W związku z tym przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg 

wojewódzkich nr 906, 907, 911, 912, 913, 408, 901, 925, 921, 902, 

934, 903 na terenie Województwa Śląskiego (druk V/842): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku dziennego ? 

… Nie widzę ! W związku z tym możemy przystąpić do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany 

obszaru i granic Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii (druk 

V/839): 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku ? … Nie 

widzę ! Możemy przystąpić do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  28 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/51/4/2018 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 23 kwietnia 2018 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie dofinansowania 

ze środków PFRON do realizacji robót budowlanych w obiektach 

służących rehabilitacji osób niepełnosprawnych, realizacja 

których przekracza 1 rok budżetowy (druk V/851): 
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- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów … [opinia pozytywna]. Proszę o wyrażenie opinii 

Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia …opinia pozytywna … Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie tego punktu ? … Nie 

widzę ! W związku z tym możemy przystąpić do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Informacja Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego 

o oświadczeniach majątkowych Radnych Sejmiku oraz Marszałka 

Województwa Śląskiego o oświadczeniach majątkowych 

pracowników samorządowych: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – wszyscy Państwo 

otrzymaliście drogą elektroniczną i w formie papierowej informację o 

złożonych przez nas wszystkich oświadczeniach majątkowych. Czy są w 

związku z tym pytania, potrzeby uzupełnienia i inne informacje na ten temat ? 

… Nie widzę ! Przechodzimy do kolejnego punktu porządku dziennego… 

 

 

18. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Województwa 

Śląskiego za rok szkolny 2017/2018: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – tą informację 

otrzymaliśmy wszyscy drogą mailową i płytkach CD. Czy są jakieś pytania, 

czy potrzeba dodatkowych wyjaśnień do tej przedłożonej informacji ? … Nie 

widzę ! Przyjmujemy informację do wiadomości. 

 

 

19. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – także wszyscy 

Państwo Radni otrzymali informację drogą mailową oraz w formie 

papierowej. Czy są pytania, uwagi do sprawozdania z działalności Zarządu 

Województwa Śląskiego w okresie między sesjami … Nie widzę ! 
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20. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos ? 

 

- radny Jan Kawulok – co prawda oświadczenie dotyczy poprzedniej sesji, ale 

ze względu na rangę tej sesji nie chciałem zabierać głosu, nie chciałem psuć 

pięknego nastroju. Proszę Państwa ! Na poprzedniej sesji mieliśmy porządek 

obrad przyjęty i w pewnym momencie pojawiły się jak gdyby dodatkowe 

punkty, zostały wręczane nagrody nie ujęte tutaj, czyli nie były to nagrody za 

Zasługi dla Województwa Śląskiego, ale szczytem wszystkiego było to, że 

jeden z mówców wręczył nagrodę radnemu Sejmiku Województwa Śląskiego, 

który nie istnieje. To nie może być tak, że ktoś sobie wychodzi na mównicę w 

trakcie obrad sesji, kolegę woła, mówi: tu wręczam radnemu Sejmiku 

nagrodę… jakąś tam swoją. Wiem, że oburzenie wszyscy radni wyrazili tutaj, 

przez grzeczność nikt nie zabierał głosu na poprzedniej sesji. Panie 

Przewodniczący ! Nie może być czegoś takiego ! No przepraszam, zdobycie 

mandatu radnego, wszyscy wiemy, w kampanii wyborczej nie jest łatwa i w 

tym momencie ktoś sobie kolegę wzywa i mówi: jesteś radnym, jeszcze cię 

odznaczam, a on jeszcze mówi bezczelnie: będę przyszłym radnym. 

Przepraszam ! Jest to skandal ! Jest to obraza radnych województwa 

śląskiego ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – w dużym stopniu 

podzielam wystąpienie, natomiast chcę powiedzieć – nie da się wszystkich 

zacnych gości skontrolować, a Pan Pułkownik należy do gości bardzo 

zacnych. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze w tym punkcie porządku 

dziennego zabrać głos ? … Nie widzę ! A więc szczęśliwie zbliżamy się do 

zakończenia LIX sesji… 

 

 

21. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – chcę Państwu 

przypomnieć, że przewidujemy – myślę, że to będzie faktem – ostatnią sesję V 

kadencji w dniu 12 listopada i według tego co przewidujemy będzie to sesja 

roboczo-uroczysta. Zastanowimy się wspólnie tutaj w ramach prezydium – 

proszę o sugestie – w jaki sposób to zrobić, część uroczystą, bo mamy pewne 

gadżety do przekazania, chcemy sobie zrobić pamiątkowe zdjęcie i po tej 

części część roboczą, bo na pewno będą sprawy do załatwienia, czy odwrotnie 

te akcenty. Nad tym się zastanowimy, tak, że kolejna, ostatnia, już LX sesja 

odbędzie się 12 listopada w poniedziałek. Kadencja nasza kończy się w piątek 
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16 listopada. Szanowni Państwo ! Serdecznie dziękuję Państwu za sprawną 

współpracę zarówno na LVIII uroczystej sesji, jak i na LIX sesji. Dziękuję 

bardzo za taki nastrój, cieszę się, że możemy kończyć tą kadencję w dobrych 

nastrojach, ale zarazem mając satysfakcję. Tak bym chciał troszeczkę w 

imieniu nas wszystkich powiedzieć, może nie do końca jestem uprawniony, że 

możemy mieć satysfakcję, że ta kończąca się sesja [kadencja?] przyniosła 

wiele dobrych rozstrzygnięć, nie za bardzo się kłóciliśmy, to też ważne, a jeśli 

już to w wielu przypadkach konstruktywnie. Za to serdecznie dziękuję. 

Oczywiście na pełne podsumowanie, pełne podziękowanie, będzie czas 

właśnie podczas tej LX sesji, którą, jak powiedziałem, chcemy zorganizować 

w dniu 12 listopada, a póki co raz jeszcze serdecznie Państwu dziękuję, życzę 

miłego weekendu i spotkamy się już w nowych warunkach, być może w 

zbliżonym składzie osobowym, może zmienionym – los w rękach suwerena. 

Tak czy inaczej wyczerpany został porządek dzienny LIX sesji, wobec tego 

zamykam tą LIX sesję Sejmiku Województwa Śląskiego V kadencji ! [godz. 
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